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Referat af kredsbestyrelsesmødet 19.aug. 2019 
Tilstede var: Simone fra Sekretariatet, Jørn, Hans Christian, Leif, Ellen, Ole og Ingrid 

1. Dagsorden godkendt 

2. Referat fra sidste møde 

Godkendt; mødet den 20. januar ændres til 21.januar 

3. Nyt fra Grønne Råd 

3.a Jammerbugt Kommune: 

Jammerbugt møde i grønt råd aflyst pga. Naturmødet. Der kommer måske et møde i 

september eller oktober i stedet for.  

Ellen vikarierede i Kreds Vendsyssel i det grønne råd: Møde i Store Vildmose 

(Vildmoseporten), hvor en Cowi-rapport omhandlede naturstatus på dyrkede 

arealer med henblik på, hvordan naturen udvikler sig, hvis dyrkningen ophører. 

Formålet var at opnå mere højmose for at binde CO2. 

Åby Højmose er et EU-Life-projekt, hvor man har fjernet en 3,5 km barriere, Dette 

har øget vandstanden. Der skal også udføres fældninger. Jammerbugt Kommune og 

Aage W. Jensens Fonde er involveret. 

3.b Thisted Kommune  

Thisted affaldshåndtering var det ene emne: man regner med at indføre ensartede 

regler overalt i kommunen næste år. 

Alternativ energi var det andet emne. Der er diskussion om et stort areal nær go-

cartbanen ved flyvepladsen. Go-carterne frygter, at deres støjniveau vil blive forøget 

pga. refleksion fra solcellerne. Derved kan banen ikke overholde sine støjgrænser. 

3.c Morsø Kommune 

Morsø kommune er der intet nyt fra. Leif, som er ny i det grønne råd, har intet hørt, 

selvom Jørn har sendt en mail til rådet om Leifs indtræden. Leif vil kontakte rådet. 

Hvis det er forgæves, har Simone lovet at hjælpe til med at skabe kontakt. 
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4. Nyt fra Nationalparkbestyrelsen 

25.maj indvielse af Lodbjerg Fyr efter restaureringen. 

Bestyrelsen deltog i Naturmødet. 

19. juni var der sti-workshop for bestyrelse, råd, kommune, Naturstyrelsen og 

mange lokale foreninger med interesse for stisystemet. 

16.aug. fælles ekskursion for råd og bestyrelse i den nordlige del af Nationalpark 

Thy. Biologiske forbindelser var hovedemnet. 

22.-23. aug. Er der budgetseminar. 

Adgang:  Ingrid har henvendt sig til Naturstyrelsen om adgang fra korthulsbanerne 

til Søvej. Tages i betragtning ved revisionen af stisystemerne. 

Kørestolsadgangen til Sårup-platformen er blevet forbedret og udsigten muliggjort. 

5. Nyt fra Nationalrådet 

intet nyt  

H.C. har været til møde i Fredningsnævnet. Her var bl.a. tale om bekæmpelse af 

rynket rose- Måske foretrækker man sprøjtning. 

6. Lokal Struktur for kredsene 

Simone fra sekretariatet orienterede kort om den nye, lokale struktur. 

Navnet bliver Det lokale Friluftsråd Nordvest-der er 23 lokale råd.  

Til bestyrelsen vælges (blandt medlemsorganisationernes medlemmer) en formand 

og én for hver kommune.  

Bestyrelsen nedsætter nogle temagrupper af kortere og længere varighed til at 

behandle bestemte emner. Her kan hentes ikke-medlemmer ind.– ikke kun 

medlemsorganisationernes medlemmer. 
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Repræsentantskabsmødet bliver til et årsmøde, hvor der foruden 

generalforsamlingen kan tages et interessant emne op til belysning/drøftelse. 

Alle som kommer til årsmødet har stemmeret. Der er regler for, at én 

medlemsorganisation maximalt kan besætte 1/3 af bestyrelsesposterne. Dvs. max 

én repræsentant pr. medlemsorganisation i Kreds Nordvests tilfælde.  

Simone sender materiale om den nye struktur. 

7. Eventuelt  

Jørn omtalte råstofplaner. Simone tager spørgsmålet med til sekretariatet og har 

fået svar: De overordnede råstofplaner behandles i regionsudvalget, da de 

overordnede råstofplaner laves på regionsniveau. De enkelte lokale, høringssager 

tager kredsbestyrelsen stilling til.   

Diskussion om Friluftsrådets synlighed. Skal vi koble os på events? merchandise? 

Fleece til nye bestyrelsesmedlemmer? Simone tager spørgsmålet op med resten af 

sekretariatet. P.t. undersøger sekretariatet muligheden for at producere fælles 

merchandise/fleece. Simone vender tilbage, når der er mere konkret i sagen.  

Næste møder: 

18. nov., 21. jan. 

Næste kredsrepræsentantsskabsmøde/ årsmøde bliver 23. marts. 2020. 
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